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PROCES-VERBAL 

Încheiat astăzi, 20.09.2023, în şedinţa extraordinară  cu convocare de îndată 

a Consiliului Local al Municipiului Piatra Neamţ 

 

 

În conformitate cu prevederile art.133 alin.1, art.138 alin.13-17, art.243 art.1 lit.f) din 

O.U.G. nr.57/2019 privind Codul Administrativ, cu modificările și completările ulterioare, prin 

Dispoziţia nr.2.463 din 19.09.2023, Primarului Municipiului a convocat Consiliul Local al 

Municipiului Piatra Neamţ la ședința extraordinară din data de 20.09.2023. 

La şedință sunt prezenți: dl. Viceprimar Irimia Marius Ioan, d-na Oana Roxana Catzaiti –

Secretarul General al Municipiului și 19 consilieri locali (din care 9 consilieri locali sunt prezenți 

fizic, iar 11 consilieri locali sunt prezenți on-line: dl. Consilier local Apetrei George, dl. Consilier 

local Asandei Constantin Alexandru, dl. Consilier local Grigoraș Adrian, dl. Viceprimar Lehăduș 

Alin Ștefan, d-na Consilier local Luca Moise Florentina, dl. Consilier local Mihalcea Cristian, dl. 

Consilier local Minuț Eduard Robert, dl. Consilier local Obreja Mihai, dl. consilier local Șerban 

Valentin, d-na consilier local Tofan Ramona și dl. Consilier local Trofin Mihai Florentin). 

Lipsesc nemotivat : dl. Consilier local Florescu Purcariu Liviu, dl. Consilier local Gavrilescu 

Bogdan și d-na Consilier local Tatomir Alina Mihaela. 

De asemenea la ședință participă: dl. Dragoș Ștefan - Șef Serviciu Administrație Publică 

Locală, dl. Andrei Acristinei - Șef Serviciu Juridic, d-na Ana Maria Rotariu - Direcția de Asistență 

Socială, d-na Carolina Nichitencu – Direcția de Asistența Socială, dl. Gabriel Muraru - Șef Birou 

Comunicare, dl. Vlad Tudor – Biroul Comunicare, dl. Postolică Vlăduț - Șef Serviciu GIS-IT, 

reprezentanți ai Compartimentului Secretariat și Asistență Juridică a Consiliul Local din cadrul 

Serviciului Administrație Publică Locală și  reprezentanți ai mass-mediei audiovizuale. 

D-na Ene Aurora - Președinte de ședință - informează Consiliul Local faptul că la ședință 

sunt prezenți 20 de consilieri locali (9 consilieri locali prezenți fizic și 11 consilieri locali prezenți 

on-line), astfel şedinţa este legal constituită şi se pot începe lucrările. 

D-na consilier local Luca Moise Florentina informează Consiliul Local că nu participă la 

votarea proiectelor de hotărâre nr.2 și nr.3. De asemenea, aduce la cunoștința Consiliului Local că 

are o intervenție la proiectul de hotărâre nr.3. 

D-na Ene Aurora - Președinte de ședință - supune la vot ordinea de zi, care a fost aprobată 

cu unanimitate de voturi. 

D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”Bună ziua. În primul 

rând să finalizăm prezența de astăzi. Avem 9 consilieri locali prezenți fizic și 11 consilieri locali 

prezenți on-line. In acest caz, trebuie să retragem de pe ordinea de zi proiectul de hotărâre nr.1 și îl 

vom reintroduce la următoarea sedință, când vom avea cvorumul necesar adoptării acestuia.  

Trecem la primul punct de pe ordinea de zi și anume validarea supleantului, comunicat de 

către Judecătoria Piatra Neamț, în dosar nr.9841/279/2023, respectiv Încheiere Finală Camera 

Consiliu Civilă nr.4328/2023 din data de 11 septembrie 2023, care dispune: admite propunerea 

formulată de petentul Secretarul General al Primăriei municipiului Piatra Neamț, cu sediul în Piatra 

Neamț, str. Ștefan cel Mare nr.6-8, județul Neamț. In baza art. 122 alin.1 din OUG nr.57/2019 

privind Codul Asministrativ, valideaza mandatul de consilier local supleant al numitei Moisii 

Alexandra-Amalia. Executorie. Dispune comunicarea încheierii de îndată Prefectului și 

Secretarului General al UAT Piatra Neamț. 

 O invităm pe d-na consilier local Moisii Alexandra-Amalia să depună Jurământul.” 

 D-na consilier local Moisii Alexandra-Amalia – depune următorul Jurământ : “Jur să 

respect Constituţia şi legile ţării şi să fac, cu bună-credinţă, tot ceea ce stă în puterile şi 

priceperea mea pentru binele locuitorilor municipiului Piatra Neamţ. Aşa să-mi ajute 

Dumnezeu!” 



D-na Ene Aurora - Președinte de ședință - supune la vot ordinea de zi, cu modificările și 

completările ulterioare, care a fost aprobată cu unanimitate de voturi. 

 

 

I. PROIECTE  DE HOTĂRÂRE: 

 

1. HOTĂRÂRE pentru modificarea HCL nr.260 din 11.11.2020 privind organizarea 

comisiilor de specialitate ale Consiliului Local, cu modificările și completările ulterioare; RETRAS 

                 - iniţiator – Viceprimar Alin Ștefan Lehăduș 

 2.HOTĂRÂRE privind introducerea în baza materială a învățământului preuniversitar de 

stat și darea în administrare către Creșa Piatra Neamț a bunului imobil situat în str. Izvoare nr.151 J; 

                 - iniţiator –Viceprimar Marius Ioan Irimia 

3.HOTĂRÂRE pentru modificarea HCL nr.164 din 26.05.2022 privind aprobarea înființării 

unității de învățământ cu program prelungit, cu personalitate juridică – Creșa Piatra Neamț, în 

subordinea Consiliului Local al municipiului Piatra Neamț, furnizor de educație acreditat, prin 

reorganizarea Serviciului Pentru Educație Timpurie Antepreșcolară din cadrul Direcției de Asistență 

Socială a municipiului Piatra Neamț; 

                 - iniţiator – Primar Andrei Carabelea 

  
 II. Informări – Întrebări – Interpelări adresate executivului 

 

 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință - supune dezbaterii Consiliului Local proiectul de 

hotărâre nr.2 privind introducerea în baza materială a învățământului preuniversitar de stat și darea 

în administrare către Creșa Piatra Neamț a bunului imobil situat în str. Izvoare nr.151 J; 

 Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.38.488 din 20.09.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv 

Direcția Patrimoniu; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.4 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea proiectului 

de hotărâre. 

D-na Ene Aurora - Președinte de ședință - supune la vot proiectul de hotărâre, care a fost 

APROBAT cu 19 voturi Pentru (din care au votat on line: dl. Consilier local Apetrei George, dl. 

Consilier local Asandei Constantin Alexandru, dl. Consilier local Grigoraș Adrian, dl. Viceprimar 

Lehăduș Alin Ștefan, d-na Consilier local Luca Moise Florentina, dl. Consilier local Mihalcea 

Cristian, dl. Consilier local Minuț Eduard Robert, dl. Consilier local Obreja Mihai, dl. consilier 

local Șerban Valentin, d-na consilier local Tofan Ramona și dl. Consilier local Trofin Mihai 

Florentin), iar d-na Luca Moise Florentina nu a participat la vot. 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR. 251 a Consiliului. 
 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință - supune dezbaterii Consiliului Local proiectul de 

hotărâre nr.3 pentru modificarea HCL nr.164 din 26.05.2022 privind aprobarea înființării unității de 

învățământ cu program prelungit, cu personalitate juridică – Creșa Piatra Neamț, în subordinea 

Consiliului Local al municipiului Piatra Neamț, furnizor de educație acreditat, prin reorganizarea 

Serviciului Pentru Educație Timpurie Antepreșcolară din cadrul Direcției de Asistență Socială a 

municipiului Piatra Neamț ; 

 Proiectul de hotărâre este însoţit de Raportul de specialitate nr.38.257 din 19.09.2023 emis 

de către compartimentul de resort din cadrul aparatului de specialitate al primarului, respectiv Creșa 

Piatra Neamț; 

 Comisiile de specialitate nr.1, nr.4 și nr.5 au avizat favorabil și propun adoptarea proiectului 

de hotărâre. 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”d-na Luca Moise mai vreți să interveniți ?” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”am eu o întrebare. Am 

înțeles că ați vrea să excludem cu totul art.3 ? Am înțeles și raționamentul dvs. Nu este mai bine să 

lăsăm la nivel de propunere ? Se aprobă propunerea”. 



 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”da, propune. Este un număr de 75 de locuri. 

Noi știm de la începutul discuțiilor că este vorba despre un alt număr de locuri. Nu mai coincid 

datele de la dvs. Cred că s-au numărat pătuțurile copiilor.” 

 Dl. Viceprimar Irimia Marius Ioan – ”este vorba de numărul părinților care au făcut cerere 

pentru Creșa din Speranța.” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”din material eu știu că e 

vorba de 40 de locuri”. 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”exact. 40 de locuri, 20 per grupă, adică 2 

grupe și conform legii educației se poate suplimenta cu aprobarea Consiliului de Administrație a 

Inspectoratului Școlar, suplimentare cu 2 locuri per grupă. Vorbim de 2 grupe mari. Deci nu 

coincid. Suntem în mare întârziere, în condițiile în care aceste locuri se puteau cere înainte de 

începerea anului școlar. Suntem în desfășurarea procesului instructiv-educativ și cu o nouă lege a 

educației. Nu se mai înțelege nimic. Era vorba de 40 de locuri, 2 grupe, acum sunt 75. 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”sunt 40 de locuri la 

Cresa nr.5 – Lizuca și Patrocle”. 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”cum scrie acolo în conținut și descriere. Vă 

rog să vă mai uitați”. 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”număr total de locuri 

40”. 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”apare aprobarea pentru numărul trecut” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”apare anexa nr.3, pe 

care noi o modificăm, într-adevăr avea anul trecut o altă denumire. Anexa cu care o înlocuim 

astăzi, pentru că asta am făcut, am modificat anexele, am înlocuit practic anexa nr.3 de atunci, care 

avea o altă denumire. Acum are altă denumire, pentru ciclul antepreșcolar septembrie 2023 – iulie 

2024” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”denumirea este una, numărul de locuri în 

conformitate cu legea este alta. Anul trecut aveam o lege a educației, iar de pe 3 septembrie, avem 

noua lege a educației. Noi toți, am prins perioada dintre cele două legi. Numai coincid anumite 

aspecte. Noi știm de 2 grupe, de 40 de locuri, iar în proiectul de hotărâre pe care l-am primit pe 

mail….” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”scrie că sunt 75 de 

solicitări din partea părinților. In anexa nr.3, numărul propus este de 40”.  

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”în proiect apare foarte clar 75. In justificare.” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”apare denumirea 

proiectului pe care îl modificăm, HCL 164 din 26.05.2022”. 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”nu coincide. În proiectul respectiv s-a vrut 

arondare la Leonida, iar legislația pentru arondare este una, iar pentru personalitate juridică este 

alta. Acum vrem să aducem o unitate de invățământ, propusă unitate de învățământ, pentru că acum 

stabilim și obținem statutul juridic. Acum este o clădire, noi avem o clădire utilată. Faptul că s-a 

vrut atunci la Leonida, era una, și legislația pentru preluare era cea care a fost până la 3 septembrie, 

iar după 3 septembrie este alta. Propunerea mea este ca până se trece la vot. De fapt nu propunerea 

mea, că eu nu particip la vot. Este punctul meu de vedere și acesta este ca anexa nr.1 să fie retrasă 

de pe ordinea de zi, pentru că dl. Director are o fișă tip și o trimite pentru a o înscrie ca unitate de 

învățământ cu tot dosarul aferent. Este atributul directorului de unitate. Trebuie să fie o unitate de 

învățământ înscrisă în registru cu un sediu. Iar punctul nr.3 să fie retras de pe ordinea de zi, pentru 

că unitatea de învățământ propune Inspectoratului Școlar.” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”da, aici ne-am lămurit. 

La punctul 3 dacă face cineva un amendament” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”dați-mi voie să fac eu amendamentul, respectiv 

retragerea anexei nr.3 din acest proiect”. 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”d-na Luca Moise în 

legătură cu schimbarea temporară a sediului. Știu că de la DSP, pentru a se da avizul, este 

obligatoriu să apară schimbarea sediului. Noi punem temporar, întrucât clădirea de abia a fost 

finalizată cu destinația de grădiniță și în primii 5 ani, nu este în regulă să îi schimbăm destinația 

complet. Dacă ea nu a putut anul acesta să funcționeze ca și grădiniță. 



 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”este în regulă. Cum considerați. Probabil     

v-ați interesat la ARACIP și se poate înscrie în registru. De aici și confuzia și ca să se înțeleagă de 

ce s-a stat pe loc o perioadă cu deschiderea creșei, cineva din primărie sau nu știu, a sunat la 

ARACIP și a spus că acolo anul trecut a funcționat o grădiniță. Când s-a cerut numărul de locuri a 

preșcolarilor care au fost școlarizați acolo, de fapt nu a fost nici un preșcolar.” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”au înțeles ei greșit, 

pornind de la destinația pentru care a fost construit imobilul. Pe de altă parte, eu zic să nu mai 

modificăm anexa nr.3, am înțeles că face dl. Consilier Minuț un amendament ?”. 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”ca să nu fim în contradicție cu legea, este 

necesar să fac acest amendament, deci propun retragerea anexei nr.3” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”în proiectul dvs de hotărâre stabiliți clar 75 

de locuri. De unde știm că nu vor fi mai multe ? faceți o altă hotărâre ?” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”d-na consilier, spuneți-mi unde ați văzut 75 de locuri? Nu 

îl regăsesc în material” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”nu îl am în față, dar este.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”în anexa nr.3 scrie clar 40 de locuri. S-o fi strecurat o 

greșeală de tastatură.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”în proiectul de hotărâre nu se pot strecura 

greșeli.” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”noi avem în față proiectul de hotărâre.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”dl. Irimia insistați pe o chestie care nu își are 

obiectul….” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”haideți să lămurim. Spuneți că s-a strecurat o 

eroare în proiectul de hotărâre. Vă rog să ne spuneți unde este.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”colegul meu a propus retragerea anexei nr.3 

de pe ordinea de zi” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”dvs spuneți că ați văzut 75 de locuri, în material eu văd 40 

de locuri. ” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”retragem anexa dacă este o greșeală. Vă rog să 

ne spuneți unde este greșeala.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”unde ați văzut 75 de locuri, să pot face amendamentul?” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”câți copii antepreșcolari aveți la creșele din 

Piatra Neamț înscriși în momentul actual?” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”vă rog să discutăm pe proiectul de hotărâre, 

discuțiile separate le facem după ce votăm”. 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”îmi spuneți de 75 de locuri si nu găsesc nicăieri unde. 

Poate ați citit alt proiect. Nu înțeleg.” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”dl. Irimia, dvs ați spus că sunt 75 de cereri.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”unde am spus eu? Sunt 29 de cereri de la părinți. Nu putem 

face 29 de locuri, facem 2 grupe cu câte 20 de copii. Avem informații că sunt mai mulți părinți care 

vor să-și ducă copiii la creșă. Nu înțeleg. E rău că am propus mai multe locuri decât sunt? Având în 

vedere că sunt cereri” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert -  ”dl. Irimia, propunerile nu le faceți dvs.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”am înțeles, propunerile nu le fac eu. Dar pe părinții care au 

făcut cerere, cine îi ajută? Cu ce sunt vinovați acei părinți că nu au mai găsit locuri la creșă? și noi 

căutăm o soluție. Și am găsit o soluție. Dar ne limităm la niște hârtii. Haideți să vedem ce putem 

face, dacă facem un amendament. Este posibil să se fi strecurat o greșeală. Este o ședință de îndată.  

Haideți să fim constructivi și să găsim o soluție. Nu sunt inițiatorul proiectului, deci nu pot propune 

retragerea anexei, dar putem propune un amendament.” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”să înțeleg că acest proiect nu este semnat de 

nimeni.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”binențeles că este semnat, altfel nu poate intra în ședință. 

Doar că nu sunt eu inițiatorul.” 

 

 



 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert- ”în materialele de pe mail, reiese că nu e semnat.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”materialele de pe mail suntr-o varintă nesemnată.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”vreau să răspund d-nei Oana. Văd că dl. 

Viceprimar Irimia are atitudinea asta și este supărat.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”nu sunt supărat. D-na consilier, vă citesc direct din 

proiect.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”nu-mi citiți că l-am citit de 3 ori. Numărul 

copiilor școlarizați la ora actuală, de nivel antepreșcolar, la creșele din Piatra Neamț, plus locurile 

cerute. Ați spus că vreți 40 de locuri, în scris. Dar prin diferență este 75. De fapt, aveți 29 de cereri 

de la părinți, nici măcar 40.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”ce putem face? O grupă cu 20 de copii și una cu 9 copii?” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”înscrierile s-au terminat și există o 

metodologie. Cereți 40 de locuri. Locurile astea nu cad din cer. Le repartizează Ministerul 

Educației și dvs îmi spuneți acum că aveți 29 de cereri. Prin diferență, din documentele 

prezentate….” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”dacă la o școală aveți 29 de cereri și numărul de bănci este 

de 20, cum faceți?” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”ce treabă au băncile ?” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”mă refer la numărul de locuri” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”clădirea asta s-a construit în câmp, nu într-o 

comunitate.” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”d-na consilier Loca Moise, vă rog să revenim la 

proiectul nr.3 sau vă tai microfonul”. 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”tăia-ți-l, că așa faceți un abuz în funcția 

dumneavostră. Mă amenințați că îmi tăiați microfonul.” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”nu v-am amenințat. In afară de dvs. mai sunt 

încă 19 colegi consilieri, care ascultă lucruri…..” . 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”v-am prezentat lucruri reale și ce spune 

legea.” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”nu ați prezentat ceea ce v-am prezentat.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”dl. Irimia a sunat și aseară. Nu poate dl. 

Irimia să mă acuze de unele chestiuni.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”nu v-am acuzat de nimic. Eu doar v-am întrebat unde ați 

găsit numărul de 75 de locuri.” 

 Dl. Consilier local Asandei Constantin Alexandru – ”puteați să formulați textul 

amendamentului.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”l-a prezentat și s-a anunțat dl. Minuț”. 

 Dl. Consilier local Asandei Constantin Alexandru – ”eu nu am înțeles nimic din ce ați expus 

aici, pentru că nu avem un text clar al amendamentului dvs.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”nu avem un proiect de hotărâre coerent.” 

 Dl. Consilier local Asandei Constantin Alexandru – ”de aceea există comisiile de 

specialitate. Pentru discuțiile acestea tehnice.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”dvs care veniți din privat, puteți să participați 

când se anunță o ședință. Ieri, la ora la care am primit materialele, nu se poate. Și ne presați să luăm 

hotărâri de pe o zi pe alta, în mai puțin de 12 ore.” 

 Dl. Consilier local Asandei Constantin Alexandru – ”având în vedere că știați situația, 

puteați formula un amendament în scris.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”este anunțat și formulat de dl. Minuț.” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”haideți să concluzionăm 

proiectul nr.3. Eu nu pot să aduc argumente nici pro, nici contra. Sunt de acord cu dumneavostră, 

legea este abia modificată, nu știu dacă noi sau dumneavoastră aveți dreptate. Cum vreți să 

formulăm amendamentul ?” 

 Dl. Consilier local Asandei Constantin Alexandru – ”este în cadrul legal sau nu? Vorbind de 

proiectul inițial, cât și de cel modificat.” 



 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”nu am nici o problemă 

să scrie se aprobă propunerea, pentru că orice propunere trebuie aprobată de Consiliul Local, prin 

vot. Putem scrie că se aprobă propunerea de 40 de locuri pentru Cresa Lizuca și Patrocle. Acum eu 

nu am înțeles ce număr trebuie să punem: 29, 40 ? dacă dl. Minuț are pregătit amendamentul îl 

putem asculta.” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”eu am propus retragerea anexei nr.3 la acest 

proiect, înțelegând că sunt probleme cu numărul de locuri. Fiind în on-line, nu știu exact numărul 

de locuri, cererile care au fost depuse. Am înțeles că există o nelegalitate în această anexă și ca să 

nu avem probleme în viitor propun retragerea anexei nr.3”. 

 Dl. Consilier local Asandei Constantin Alexandru – ”din câte am înțeles, problema vine de 

la numărul de locuri, a căror diferență, dintre ceea se spune legea și ceea ce este în anexă, ați 

descoperit-o dvs, d-na Luca Moise. Cum trebuie modificată anexa sau ce altă soluție propuneți?” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”ați înțeles eronat. Fila pentru această creșă o 

dă Inspectoratul Școlar Județean, în urma propunerii. Anexa nr.3 spune că aprobă fila, ceea ce 

trebuie să facă Inspectoratul Școlar Județean după ce primește documentul de la Ministerul 

Educației. ” 

 Dl. Consilier local Asandei Constantin Alexandru – ”deci este vorba de o formulare” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina- ”formulare prin care Consiliul Local își asumă 

ceea ce trebuie să facă Inspectoratul Școlar și Ministerul Educației. Poate deveni nulă pentru că nu 

este în conformitate cu legea. Asta este o parte. Dl. Irimia spune că sunt 29 de cereri. Orice 

înscriere la creșă are în spate documentul și cererea părintelui sau tutorelui. Noi cerem 40 de 

locuri”. 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”cerem 2 grupe”. 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”deci acolo există 75 de locuri. Acum vă rog 

să îl asculați pe colegul meu, Eduard Minuț și propunerea dumnealui. Atât am avut de spus.” 

 Dl. Consilier local Asandei Constantin Alexandru – ”deci sunt 2 probleme: numărul de 

locuri și o prerogativă care și-o asumă Consiliul Local și nu ar trebui să și-o asume.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”d-na Florentina Moisă, noi cerem 2 grupe.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”2 grupe de nivel antepreșcolar, grupă mare, 

nu mai mult de 20 de copii pe grupă. Ați cerut 2 grupe, asta înseamnă 40 de locuri. Ca să nu 

încălcați legea, trebuie să aveți cererile părinților în spate. Nu puteți bloca un număr de locuri. Când 

dl. Director Cira constată la unitatea de învățământ că vin părinți cu cereri, atunci se suplimentează 

numărul de locuri și se solicită de la Inspectoratul Școlar” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”d-na Moise, dvs sunteți Inspector General și știți cel mai 

bine, dacă avem 29 de cereri, putem cere o grupă și 9 locuri? Sau cerem 2 grupe?” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”2 grupe” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”2 grupe înseamnă 40 de locuri. În anexa nr.3 sunt 40 de 

locuri.” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”de ce nu facem 2 grupe de 15 locuri ?” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”pentru că nu se poate.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”grupa e din 20 de copii. Deci 2 grupe, 40 de copii” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”deci propunerea noastră 

ar trebuie să conțină 40 de locuri, 2 grupe. Așteptăm amendamentul cu 2 grupe, 40 de locuri”. 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia – ”d-na Inspector, aveți anexa nr.3 în fața?” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”am citit-o aseară, nu o mai am în față.” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia- ”în anexa nr.3, Crela Lizuca și Patrocle, scrie 2 grupe, 40 de 

locuri.”  

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”în primul rând trebuie să 

modificăm articolul care face trimitere la anexa nr.3, respectiv se aprobă propunerea: în ciclul 

antepreșcolar septembrie 2023 – iulie 2024, la Creșa nr.5 -Lizuca și Patrocle cu  2 grupe mari.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”doar 2 grupe, fără mari”. 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”dl. Minuț ați înțeles 

formularea ? faceți dvs amendamentul ?” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”această chestiune vă obligă ca de fiecare dată 

când mai aveți înscrieri la copii să propuneți tot în Consiliul Local. Această responsabilitate este a 



unității de învățământ. Primăria pune la dispoziție spațiile. Dacă am spații primesc copii. Directorul 

instituției, când cere de la Inspectoratul Școlar, trebuie să se asigure că are spațiile puse la 

dispoziție de către Primărie. Și atunci mai cere o grupă, mai cere încă una.” 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului – ”la nivelul anului trecut a 

fost în regulă. Dacă s-a modificat legea, astăzi nu mai este. Dacă trebuie făcută o propunere din 

partea Consiliului Local să rămânem la varianta aceasta.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”să propună dl. Minuț”. 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”dl. Minuț formulați amendamentul.” 

 Dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – ”se aprobă propunerea, cum ați spus dvs. Nu sunt 

prezent fizic și nu se înțelege bine on-line”. 

 Dl. Consilier local Enache Nicolae Ciprian – ”dl. Minuț, ori aveți amendament, ori nu aveți 

amendament. Stăm de jumătate de oră să găsim soluții pentru deschiderea acestei unități de 

învățământ, care trebuia deschisă de o săptămână și ceva.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”cum adică avem amendament sau nu avem 

amendament, în condițiile în care s-a trimis un proiect de hotărâre neasumat…” 

 Dl. Consilier local Enache Nicolae Ciprian – ”d-na consilier trebuia să fiți în sală pentru că 

sunteți de specialitate și ne puteați lămuri. Dacă ne certăm pe ecran nu ne ajută pe noi și nici pe 

părinții care vor să-și dea copiii la creșă.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”dl. Irimia nu încercați să pasați această 

neputință în deschiderea unei unități de învățământ.” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință – ”pot să intervin și eu ? că în ședința asta ați zis că 

abuzez dacă vă spun că ne interesează și alte puncte de vedere. Propun ca acest amendament să fie 

formulat de un consilier care este prezent în sală. Cine dorește să formuleze acest amendament ?” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”eu cred că există o cale de ieșire. Adică în anexă să 

apară funcționarea creșei cu numărul maxim de locuri. Noi facem o confuzie, este vorba de 

numărul de locuri și de numărul celor înscriși. Intr-adevăr, inspectoratul este cel care stabilește 

planul de școlarizare, în funcție de numărul de locuri cu care funcționează creșa. Gândiți-vă că o 

autoritate publică locală construiește o creșă acum cu 100 de locuri. Nu poate face înscrieri până la 

100 de locuri și primește planul de la inspectorat. Atunci noi dăm un vot pe numărul de locuri din 

creșă, urmând ca inspectoratul să dea planul de școlarizare. Cred că asta este ieșirea din această 

dispută.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”mulțumesc de intervenție d-le Obreja. Legea 

s-a schimbat.” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”da, dar inspectoratul nu poate impune autorității locale 

câte locuri funcționale trebuie să existe într-o creșă.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina- ”da, dar nu putem lăsa consilierii locali să 

voteze un număr de locuri, care nu au în spate cererile părinților. Corect ?” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”ocuparea locurilor se face în baza cererilor părinților.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”de unde vine numărul de locuri ?” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”faceți o confuzie între locul fizice și numărul de cereri. 

Ce înseamnă un loc fizic acolo ? Inseamnă condițiile materiale de funcționare a creșei.  Numărul de 

cereri este numărul doritorilor.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”numărul de locuri în conformitate cu legea 

sunt date de Ministerul Educației.” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”numărul de locuri aici înseamnă numărul de locuri din 

rețea. Dar noi la Cresa din Speranța avem, de exemplu 50 de locuri, dar inspectoratul va aproba 

doar 2 grupe.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”se face confuzie în acest proiect de hotărâre 

între capacitatea oferită…” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”exact asta vă spuneam. Dăm un vot pe capacitatea 

creșei.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”exact.” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”creșa din speranța poate școlariza maxim 75 de 

antepreșcolari. Urmând ca inspectoratul să stabilească numărul de grupe.” 



 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”puteți face dvs amendamentul, ca să îl ajutați 

pe dl. Irimia” 

 Dl. Consilier local Obreja Mihai – ”pentru mine, anexa este foarte clară. A spus 40 de locuri 

în creșă.” 

 D-na consilier local Luca Moise Florentina – ”atunci nu dăm toată capacitatea creșei. Are 

capacitatea de 75 de locuri. Ați fost acolo să vedeți ?” 

 Dl. Viceprimar Marius Irimia propune următorul amendament: ”se reformulează art.3, care 

va avea următorul conținut: 

 Art.3 – Se aprobă propunerea de funcționare a Creșei nr.5 – ”Lizuca și Patrocle”, în 

ciclul antepreșcolar 2023-2024, cu un număr de 2 grupe;” 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință - supune la vot amendamentul formulat, care a fost 

APROBAT cu 13 voturi Pentru (din care au votat on line: dl. Consilier local Asandei Constantin 

Alexandru, dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan, d-na Consilier local Luca Moise Florentina, dl. 

Consilier local Obreja Mihai, d-na consilier local Tofan Ramona și dl. Consilier local Trofin Mihai 

Florentin), 3 voturi Abținere (dl. Consilier local Grigoraș Adrian - a votat on-line, dl. Consilier 

local Minuț Eduard Robert – a votat on-line și d-na consilier local Moisii Amalia Alexandra), d-na 

consilier local Luca Moise Florentina nu participă la vot, iar dl. Consilier local Apetrei George, dl. 

Consilier local Mihalcea Cristian și dl. consilier local Șerban Valentin au pierdut conexiunea la 

internet. 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință - supune la vot proiectul de hotărâre împreună cu 

amendamentul adoptat, care a fost APROBAT cu 13 voturi Pentru (din care au votat on line: dl. 

Consilier local Asandei Constantin Alexandru, dl. Viceprimar Lehăduș Alin Ștefan, d-na Consilier 

local Luca Moise Florentina, dl. Consilier local Obreja Mihai, d-na consilier local Tofan Ramona și 

dl. Consilier local Trofin Mihai Florentin), 3 voturi Abținere (dl. Consilier local Grigoraș Adrian - a 

votat on-line, dl. Consilier local Minuț Eduard Robert – a votat on-line și d-na consilier local Moisii 

Amalia Alexandra), d-na consilier local Luca Moise Florentina nu participă la vot, iar dl. Consilier 

local Apetrei George, dl. Consilier local Mihalcea Cristian și dl. consilier local Șerban Valentin au 

pierdut conexiunea la internet. 

 Cu privire la aprobarea proiectului de hotărâre menţionat se adoptă HOTĂRÂREA 

NR. 252 a Consiliului. 
 

  

 

 Nemaifiind alte probleme de discutat, d-na Ene Aurora - Președinte de ședință declară 

închise lucrările şedinţei. 

 

 Procesul – verbal a fost semnat de: 

 

 

 D-na Ene Aurora - Președinte de ședință 

 

 D-na Oana Roxana Catzaiti –Secretarul General al Municipiului 
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